
Protokół Nr XVII/2020 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 5 marca 2020r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00  - 15,40 

 

Ad  1. 

Dnia 5 marca  2020r. odbyło się  XVII-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- sołtysi Gminy Łączna 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co stanowiło 93 % obecnego składu  

Rady Gminy. Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Nieobecny radny: Januchta Jacek – usprawiedliwiony. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Tomasza Janika,  który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek dotyczący zmiany w porządku obrad, 

zdjęcie z porządku obrad punktu 9 k) podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2020-2028 i wprowadzenie w to miejsce punktu 

9 k) podjęcie uchwały w sprawie uchylenia obowiązującej uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna i uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łączna na lata 2020-2028. 

Przewodnicząca Rady – są to dwa wnioski, o wycofanie z porządku obrad jednej uchwały i 

wprowadzenie drugiej uchwały. 

Radny Nyga – proszę o wytłumaczenie, dlaczego wnioskuje pan Wójt o zdjęcie jednej, a 

wprowadzenie drugiej uchwały. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – na ostatnich połączonych komisjach było to dokładnie 

wyjaśnione przez Panią Skarbnik, obecność radnych była 100 %. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o zdjęcie z porządku 

obrad punktu 9 k) podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łączna na lata 2020-2028. 

Za – 12, przeciw – 1/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 9 k) podjęcie uchwały w sprawie uchylenia obowiązującej uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna i uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2020-2028. 

Za – 12, przeciw – 1/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie porządku obrad w całości z 

wprowadzonymi zmianami. 

Za – 12, przeciw – 1/13 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów za. 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2020” 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnym przygotowaniu  

i przeprowadzeniu postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zakup 

energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej 

c) dotycząca zmiany Uchwały NR XLVIII/250/2018  Rady Gminy Łączna z dnia     

27 września 2018 r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z 

przystanków komunikacyjnych  

d) nabycia na rzecz Gminy Łączna prawa własności nieruchomości gruntowej 

e) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Łączna mienia Miasta i Gminy 

Suchedniów w związku ze zmianą granic 

f) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej  

w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna 

g) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości położonej  

w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna 

h) ustalenia diet dla radnych i przewodniczącego Rady Gminy Łączna 

i) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku 

j) zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok 

k) uchylenia obowiązującej uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łączna i uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna 

na lata 2020-2028 

10. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 29 stycznia 2020r. 

11. Zakończenie obrad.                                                    
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Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 29 stycznia 2020r. do dnia 5 marca 2020r. przedstawił  

Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. I tak: 

 

I.  Uczestniczyłem : 

30 stycznia – w spotkaniu z p. Bożeną Zbrożyna w sprawie przygotowywanej publikacji o 

mieszkańcach gminy Łączna, 

                    - w spotkaniu z Dyr. ZDP p. Markiem Czyżem w sprawie drugiego etapu 

przebudowy drogi powiatowej do Klonowa,  

1 lutego  –  w spotkaniu opłatkowym emerytów i rencistów,  

10 lutego – w spotkaniu w Spółce Gazowniczej w Kielcach, dotyczącym budowy sieci jak 

również ustalenia terminów spotkań z mieszkańcami. Wielu mieszkańców wsi objętych 

planem budowy sieci gazowniczej było zainteresowanych spotkaniem i obiecano mi że w 

ciągu półtorej miesiąca będzie przygotowany wstępny projekt przebiegu sieci gazowniczej i 

planowane spotkania się odbędą. 

                    - w odbiorze przebudowanej drogi powiatowej w Klonowie, 

12 lutego – w sprawozdawczym Walnym Zebraniu Związku Miast i Gmin Regionu 

Świętokrzyskiego,   

14 lutego – w podsumowaniu roku 2019 w KP PSP w Skarżysku-Kam.  

20 lutego - w zabawie karnawałowej w Bibliotece (KUSOKI) ,  

21 lutego - w spotkaniu komitetu organizacyjnego 25-lecia istnienia gminy, 

25 lutego – w rozprawie przed Sądem Rejonowym w Kielcach z powództwa ZGK przeciwko 

PCC Sillicium o zapłatę faktury za zwiększony pobór wody. Strony postępowania ustaliły, że 

przed kolejną rozprawą podejmą próbę ugody. Kwota sporu to ponad 50 tys. zł. 

27 lutego – w Walnym Zebraniu LGD Wokół Łysej Góry zorganizowanym w Ciekotach,    

28 lutego – w spotkaniu z kierownikami i głównymi księgowymi GOPS i ZGK w sprawie 

poczynienia oszczędności w wydatkach bieżących tych jednostek w 2020 roku,   

2 marca - w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy, 

3 marca - w spotkaniu z Dyrektorami i głównymi księgowymi Zespołu Szkół w Goździe i w 

Łącznej w sprawie poczynienia oszczędności w wydatkach budżetowych tych jednostek,   

4 marca – w spotkaniu wójtów i burmistrzów w ramach ZGGŚ. 

Przedmiotem i powodem spotkania było wypracowanie wspólnego stanowiska odnośnie 

pozyskiwania funduszy z kolejnego okresu programowania unijnego.  

Wstępne ustalenia Brukseli i Województwa Świętokrzyskiego mówią, że preferowane będą 

programy związane czy kierowane do dużych organizacji samorządowych (obszarowo + 

liczba ludności). To właśnie te organizacje samorządowe będą tworzyć tzw. OSI czyli 

Obszary Strategicznej Interwencji. 

            W ramach opracowanej przez OSI Strategii będzie możliwa realizacja i finansowanie 

z Unii Europejskiej celów wskazanych w opracowanych strategiach. Informuję o tym dlatego, 

że ZGGŚ zabiega o potraktowanie związku jako OSI.  Ponadto przygotowujemy się do 

opracowania dokumentów strategicznych. Chcąc zlecić opracowanie takich dokumentów 

ZGGŚ po uzyskaniu informacji o kwocie niezbędnej na opracowanie w/w dokumentacji 

gminy członkowskie zostaną powiadomione o wysokości dopłaty.  
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II.  Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2020 rok, 

- w sprawie zasad i wysokości opłat za zajęcie nieruchomości stanowiących  

                   własność Gminy Łączna, 

Nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wprowadziła kilka 

istotnych zmian dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych.  

Do najważniejszych należą: 

POWSZECHNY OBOWIĄZEK SEGREGACJI 

Wprowadzenie obowiązku zbierania powstałych na terenie nieruchomości odpadów 

komunalnych w sposób selektywny, czyli w podziale na 5 frakcji (papier, szkło, metale i 

tworzywa sztuczne, bio, pozostałości z segregacji). 

Dotychczas właściciele nieruchomości mogli zdecydować czy powstałe na ich posesji odpady  

zbierane będą w sposób selektywny czy nieselektywny. Znowelizowane przepisy nie dają 

możliwości dokonania wyboru sposobu gromadzenia odpadów. Ustawodawca zobowiązał 

właścicieli nieruchomości do zbierania odpadów wyłącznie poprzez właściwą ich selekcję. 

       W przypadku niedopełnienia przez nich obowiązku selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych, podmiot odbierający odpady komunalne przyjmuje je jako niesegregowane 

(zmieszane) odpady komunalne i powiadamia o tym Wójta Gminy, który określa 

właścicielowi nieruchomości wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze decyzji, stosując wysokość stawki opłaty podwyższonej (tj. w wysokości nie niższej 

niż dwukrotna i nie wyższej niż czterokrotna wysokość stawki ustalonej przez Radę Gminy za 

odpady zbierane w sposób selektywny). 

Właściciele nieruchomości, którzy dotychczas prowadzili na swojej nieruchomości wyłącznie 

nieselektywną zbiórkę odpadów komunalnych zobowiązani są do: 

–   zmiany sposobu gromadzenia odpadów poprzez wprowadzenie właściwej ich selekcji 

     (na 5 frakcji), 

– złożenie w Urzędzie Gminy Łączna nowej deklaracji o wysokości opłaty  

   za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

Zmianie ulega również rachunek bankowy, na który należy wpłacać należność za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  Nowy nr konta na BIP Urzędu. 

  

Na czas nieobecności w pracy p. Sylwii Mendak , z dniem 1 lutego br.  prowadzenie 

wszelkich spraw dotyczących „gospodarki śmieciowej” w naszej Gminie powierzyłem                     

p. Sylwii Jaworskiej. 

  

         Ponadto informuję, że w roku bieżącym, ze względów finansowych Urząd nie zatrudni 

na umowę o prace pracowników interwencyjnych. 

Wszelkie potrzeby porządkowo – konserwacyjne w tym zakresie realizować będziemy 

okresowo na zlecenie zatrudniając dwóch pracowników oraz wspomagając się osobami 

skierowanymi przez Sąd Rejonowy do odpracowania kary ograniczenia wolności                                  

z obowiązkiem wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne. 

 

      W dniu 28.02.2020r. odbyło się otwarcie ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego pod nazwą: 

Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej wraz z pełnieniem nadzoru 

autorskiego w ramach zadania pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej w miejscowości Zalezianka. 

Gmina zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia środki w wysokości:  

20 000,00 PLN brutto.        
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Złożono 7 ofert: 

Najtańsza to: 

JN PROJEKT JOANNA NYTKO ul. Szujskiego 

23/17, 33-100 Tarnów 

22 017,00 

Najdroższa : 

Experts Group Dorota Setlak                                  

ul. Roosevelta 1/3, 41-500 Chorzów 

57 195,00 

Postanowiłem unieważnić ten przetarg, wprowadzić korekty i jeszcze raz go ogłosić. 

  

Z bieżących wniosków: 

W lutym zamontowano dwie wiaty przystankowe w miejscowości Gózd (Angelina) i przy 

Starej Występie .   Koszt ogółem: 20 tys. zł. 

Są to wszystkie środki przewidziane w budżecie roku 2020 na ten cel.  

 

Złożono także wniosek do Wojewody Świętokrzyskiego o dofinansowanie w ramach 

programu ograniczenia przestępczości i aspołecznych zachowań  „Razem Bezpieczniej” na 

doświetlenie 3 przejść dla pieszych:  

- koło szkoły w Goździe, 

- koło delikatesów Centrum 

- koło hurtowni budowlanej pana Miernika. 

Wnioskowana wartość dofinansowania 73.800 zł + wkład własny 18.450 zł 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

W dniu 3 marca 2020r. otrzymaliśmy informację od Stowarzyszenia LGD wokół Łysej Góry 

o planowanym naborze wniosków od 15-30 kwietnia br. w ramach przedsięwzięcia  

1.1.4. budowa przebudowa ogólnodostępnej niekomercyjnej struktury turystycznej i 

rekreacyjnej. Wnioskodawcą powinno być Stowarzyszenie aby uzyskać 100 % 

dofinansowania. Nabór ma formę konkursu, a więc dofinansowanie zostanie przekazane w 

formie refundacji po zrealizowaniu operacji. Orientacyjna kwota jaką można pozyskać na to 

działanie to 130 tys. zł. Dotychczas zgłoszone przez Rady Sołeckie, radnych propozycje 

dotyczą dwóch sołectw: Zalezianka i Gózd. W Zaleziance budowa siłowni zewnętrznej, a w 

Goździe altany rekreacyjnej przy szkole. W oby przypadkach konieczne będzie podjęcie 

uchwał dotyczących oddania w użyczenie części działek pod realizację inwestycji na rzecz 

Stowarzyszenia które będzie wnioskowało o środki. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – Komisja 

Finansowo-Gospodarcza obradowała 11 lutego 2020r. Priorytetowymi sprawami była sprawa 

działek: jedna dotycząca zakupu, dwie sprzedaży. Zakup przez gminę dotyczy nieruchomości 

w Czerwonej Górce, natomiast sprzedaż: dwóch działek w Klonowie. Zaopiniowanie przez 

komisję tych spraw było pozytywne. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – pomiędzy sesjami nie odbyła się 

Komisja Społeczna. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – w okresie 

pomiędzy sesjami nie było posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – Komisja 

Rewizyjna zebrała się 2 marca 2020r. w celu kontroli Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Łącznej. Tematem była analiza sprawozdania finansowego za 2019r. oraz działalność GBP w 

2019r. Wniosek: naprawa schodów prowadzących do wejścia do budynku biblioteki. 



6 
 

Ad 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pismo, które wpłynęło do Biura Rady w okresie pomiędzy 

sesjami. Pismo od Dyrektora NZOZ w Łącznej dr Krzysztofa Ligowskiego dot. przedłużenia 

umowy dzierżawy. Obecna umowa kończy się w sierpniu 2020r. 

Pismo kieruję do rozpatrzenia przez Komisję Finansowo-Gospodarczą. 

Radny Wisowaty – chciałbym zabrać głos na temat drogi powiatowej, droga Kamionki od Nr 

1-7 jest to droga która powstała ponad 20 lat temu. Droga jest pocięta przez podłączenia do 

kanalizacji, zapada się i pęka. Cały ten odcinek wymaga remontu.  Proszę przekazać wniosek 

do powiatu o remont tej drogi razem z mostkami (6 mostków). 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Kierownika Wydziału Technicznego, wpłynęło kilka 

wniosków od Pani Sołtys i Rady Sołeckiej z Osełkowa, czy jakieś wnioski zostały 

zrealizowane. Chodziło o: 

- progi zwalniające, które uległy zniszczeniu, 

- pas drogowy w miejscowości Stawik, zarasta należy go wyczyścić, 

- Lasy Państwowe odbierają drzewo i nasza gminna droga ulega zniszczeniu, ciężki sprzęt 

mocują na poboczu i są bardzo głębokie doły, koleiny. Proszę o zwrócenie się do Lasów 

Państwowych o uprzątnięcie tego terenu. 

Sołtys Osełkowa p. Bożena Wisowata – jeszcze był wniosek o tablicę ogłoszeniową i 

likwidację przystanku autobusowego na Stawiku. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – część wniosków zostanie 

zrealizowanych jeżeli będziemy mieć siły przerobowe. Jest to bardzo ciężki rok i zwracam 

uwagę na to aby przy wszelkich prośbach kierowanych do Urzędu o naprawy brać pod uwagę 

wysokość środków zabezpieczonych w budżecie na danym paragrafie. Jeśli będzie to w 

naszej mocy wykonamy wnioski. Będziemy posiłkować się pracownikami, którzy mają 

zarządzone kary do odpracowania. Tablica informacyjna na Stawiku została zgłoszona do 

wykonania. Reszta wniosków będzie i jest realizowana w miarę posiadanych środków. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego i Wójta Gminy w 

sprawie drogi powiatowej, dwa tyg. temu padał marznący deszcz ciężko o posypanie, nasze 

ukształtowanie terenu jest jakie jest a powiat w pierwszej kolejności do utrzymania dróg 

wszystkie siły wysyła na Gminę Bliżyn, czy Skarżysko Kościelne. Pracownik liniowy 

Zarządu Dróg pan Derra nie przejeżdża i nie interesuje się. Ponadto sytuacja zajęcia pasa 

drogowego w miejscowości Podłazie na przejście z linią energetyczną gdzie później zostają 

kamienie nie da się wejść na posesję czy wjechać, jest to odc. 50 m. W ubiegłym roku zaczęli 

zrywać ziemię z poboczy żeby woda miała możliwość spłynąć. A woda płynie środkiem, 

ubytki w asfalcie są znaczne. Nie wspomnę już że na drodze za Kościołem z uszkodzeń 20 m 

zrobiło się 50 m. Powiat nie reaguje. Może pan Wójt będzie miał większą siłę przebicia. 

Radna Żaczek – zwróciła się do Kierownika Wydziału Technicznego w sprawie bobrów 

zgłaszanych na komisji, czy urząd wystosował pismo. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, jeszcze nie ale 

wystąpimy z takim pismem. 

Radna Żaczek – chciałabym przypomnieć, my oprócz sołectw które będą składały wnioski do 

LGD o wiaty mamy zalew gdzie dalej nie mamy nic zrobione. Może tam postawić wiatę, ta 

która jest została wybudowana przez wędkarzy. I może tam w coś zainwestować jako w 

miejsce rekreacyjne, uporządkować teren. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – pamiętamy o sugestiach w kwestii zbiornika. Myślę, 

że jedna wiata nie załatwia sprawy. Należy podejść do tematu kompleksowo. Wiata przy 

szkole w Goździe będzie uzupełnieniem całości obiektu. Jeśli chodzi o Zaleziankę to było 

przedmiotem dyskusji, Rada Gminy podjęła decyzję o udostępnieniu nieruchomości w 

Zaleziance Gminie Górno. Musimy się wycofać z tej uchwały bo Gmina Górno też się 
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wycofała z realizacji określonych zadań. Lepiej przeznaczyć tą pozostałą kwotę aby na 

Zaleziance zrobić jeden obiekt. Rada Sołecka i mieszkańcy wnioskowali o to. Nie w każdej 

miejscowości mamy swoje działki do realizacji takich działań. Nad zalewem można postawić 

wiatę ale za 80 tys. zł. dwóch wiat nie postawimy. Opracowanie kompleksowego projektu 

dot. ścieżek rowerowych, spacerowych, doprowadzenie oświetlenia, zorganizowanie miejsca 

do plażowania a przede wszystkim uporządkowanie terenu jest potrzebne ale istotną rzeczą 

jest to, że gmina nie jest w posiadaniu gruntów w ilości takiej żeby umożliwiały lokalizację 

inwestycji przy zbiorniku. Aby wykonać jakikolwiek projekt należy wykupić grunt. 

Radny Chaba – zwrócił się do Wójta, wspomniał pan o spotkaniu z Dyrektorem Czyżem 

odnośnie drogi w kierunku Klonowa. Mógłby pan bliżej przedstawić tą kwestię. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. Oprócz Dyrektora Czyża w 

spotkaniu uczestniczył Członek Zarządu Powiatu pan Tadeusz Bałchanowski. Przedmiotem 

spotkania była sprawa kontynuacji remontu drogi powiatowej do Klonowa. Plany spotkały się 

z uznaniem mieszkańców Klonowa. Wiemy jaki jest stan drogi miedzy przejazdem 

kolejowym w Występie, a zakrętem w kierunku Klonowa. Powiat chciałby zrealizować ten 

odcinek drogi w oparciu o stwierdzone już przez Urząd Wojewódzki zniszczenia 

powodziowe. Środki dofinansowania to 80 % kosztów realizacji inwestycji. Mówimy o 

odtworzeniu, nie przebudowie czy rozbudowie. W czasie spotkania padło pytanie skierowane 

do mnie czy Gmina Łączna mogłaby uczestniczyć w tej realizacji i w jakim zakresie. Nie 

byłem w stanie odpowiedzieć, ponieważ nie znam opinii Rady. Wyraziłem tylko swoje 

zdanie, że jestem za tym żeby zrealizować tą inwestycję. Jeśli Rada Gminy uzna żeby 

uczestniczyć w przedsięwzięciu to tak będzie. Wyraziłem również swoją opinię iż 

uzasadnione jest aby powiat zwrócił się do Lasów Państwowych o pomoc bo oni korzystają z 

tej drogi. Przy tej drodze są trzy składnice drewna. W związku z czym można by podzielić 

koszty na dwa podmioty: powiat i lasy państwowe, bez udziału gminy. 

Radny Chaba – Gmina ma 25 lat, czy któraś miejscowość otrzymała tyle środków co Klonów 

przez te 3 lata. Powiat obiecywał już dużo, droga na Zagórze, chodnik, a nie ma pieniędzy.  

Ile lat trwa dokończenie drogi w Występie. Sytuacja ostatnia gdzie trzy podmioty składają się 

na drogę od Belna w kierunku Zalezianki odc. 400 m. Powiat kielecki, gmina Zagnańsk i 

Łączna dały pieniądze, powiat skarżyski miał dołożyć a zrobili drogę w połowie bo nie ma 

pieniędzy. Teraz powiat będzie miał pieniądze. Jestem za drogą ale niech to wykonają za 

swoje środki. Będę głosował przeciw jakimkolwiek inwestycjom w tej chwili na drogę do 

Klonowa. 

Radny Wykrota – zwrócił się do Wójta, ustawa śmieciowa się zmieniła i rozumiem, że ci 

którzy nie segregowali mają obowiązek złożenia nowej deklaracji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. 

Radny Wykrota – zadał pytanie Wójtowi, czy myślał pan o remoncie budynku poczty. 

Należałoby podjąć ten temat. 

Radny Nyga – zwrócił się z zapytaniem do Wójta, proszę o odpowiedź pisemną ile razy pan 

był w Urzędzie Marszałkowskim w celu pozyskania pieniędzy dla gminy.  

Poinformował, złożyłem zapytanie jakiś czas temu odnośnie dróg gminnych. Tylko dwie 

drogi są gminne, a reszta dróg jest skarbu państwa i z tego tytułu nie możemy ubiegać się o 

środki z zewnątrz na inwestycje. Czyli przez te lata tylko dwie drogi pan Wójt 

skomunalizował dla Gminy Łączna, a resztę nie. Proszę o odpowiedź pisemną na pytanie. 

Zgłosił dwa wnioski: 

1/ stara siódemka przy posesji Nr 67 coraz większy ubytek drogi  

2/ przy skręcie na hutę po lewej stronie zapadnięty chodnik 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do radnego Nygi, proszę o sprecyzowanie pytania o 

drogi. 
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Radny Nyga – droga Galerówka nr 1516023 dł. ok. 300 m, my nie możemy ubiegać się o 

dofinansowanie unijne na tą drogę, ponieważ gmina nie jest właścicielem gruntu, jesteśmy 

tylko zarządcą. Jest wiele takich dróg. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do radnego Nygi, przygotujemy 

odpowiedź pisemną natomiast na dwa pytania mogę odpowiedzieć teraz.  

Ile razy byłem w Urzędzie Marszałkowskim. Rozumiem, że chodzi o kwestię środków 

unijnych na przebudowę czy modernizację dróg. Urząd Marszałkowski na chwilę obecną nie 

ma takich środków. W tym okresie programowania w RPO nie było ich w ogóle. Gminy 

mogły pozyskać środki na drogi dojazdowe do pól. To kwota około 15-20 tys. zł. Droga 

Galerówka nie spełnia warunków dot. tego że jest to droga dojazdowa do pól.  

Mamy taki sam problem z drogą Podłazie-Wiącka. Chcieliśmy złożyć wniosek o takie 

dofinansowanie i jednym z warunków jaki gmina musi spełnić to aby przy drodze do pól były 

co najmniej dwie działki. A tam przebiega wzdłuż drogi jedna działka, jest jeden właściciel i 

droga nie mogła uzyskać dofinansowania. Przygotuję informację ile razy byłem w Urzędzie 

Marszałkowskim sam albo z pracownikami. Kiedy było zakończenie inwestycji remontu 

szkoły w Klonowie, to były środki z RPO, również byłem wtedy w Urzędzie 

Marszałkowskim w kwestii rozliczenia wniosku. Jeśli jest potrzeba aby przedstawiciel gminy 

czy wójt był, to się pojawiamy. 

Radny Nyga – zwrócił się do radnego Chaby odnośnie drogi na Klonów. Jestem zmartwiony 

że będzie pan przeciw. Tam jest ubytek na ubytku. Mieszkańcy zgłaszali ten odcinek do 

radnego powiatowego Zbigniewa Miernika który napisał interpelację do powiatu w tej 

sprawie, tym bardziej że wcześniej byliśmy w Urzędzie Wojewódzkim. Tam była rozmowa 

na temat drogi do Klonowa z doradcą Wojewody, ponieważ Wojewoda był nieobecny. Być 

może dlatego przedstawiciele powiatu skarżyskiego przyjechali do Klonowa. 

Radny Chaba – nie dajmy się wykorzystywać przez powiat, gminy na to nie stać. Skoro radny 

Miernik ma znajomości to niech załatwi pieniądze na tą inwestycję. 

Radna Cieślik – przekazała podziękowania za wiaty w Goździe, mieszkańcy są bardzo 

zadowoleni. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łączna w roku 2020”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/89/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnym 

przygotowaniu i przeprowadzeniu postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 

zakup energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/90/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 c) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany Uchwały NR XLVIII/250/2018  Rady Gminy Łączna z 

dnia 27 września 2018 r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych. 

Przewodnicząca Rady – proszę o poprawienie, w zał. Nr 1 w wierszu od nr 27-30 w kolumnie 

miejscowość literę „E” poprawić na „Podzagnańszcze”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/91/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na rzecz Gminy Łączna prawa własności nieruchomości 

gruntowej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/92/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Łączna mienia 

Miasta i Gminy Suchedniów w związku ze zmianą granic. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/93/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – proszę o poprawienie w § 1 wyrazu „położonej” na „położonych”. 

Głosujemy nad uchwałą dotyczącą działek o nr 204/2, 204/3, 204/4 i 204/5. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/94/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w obrębie Klonów stanowiącej własność Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – proszę o poprawienie w § 1 wyrazu „położonej” na „położonych”. 

Głosujemy nad uchwałą dotyczącą działek o nr 166/2 i 166/3. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/95/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

 



11 
 

Ad.  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych i przewodniczącego Rady Gminy 

Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/96/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2021 roku. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/97/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, przeciw – 1/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/98/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 k) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia obowiązującej uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna i uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łączna na lata 2020-2028. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, w czasie kserowania materiałów  

w Zał. Nr 1 pomyłkowo została skserowana dwa razy strona 5, dzisiaj radni otrzymali 

brakującą stronę nr 6 tego załącznika. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady   poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XVII/99/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 marca 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, wstrzymał się – 1/13 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 29 stycznia 2020r. 

Przewodnicząca Rady – do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag, proszę o przegłosowanie 

protokołu z dnia 29 stycznia 2020r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie (za – 13/13 radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział zamknęła XVII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji  

2018-2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                               Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela  


